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Formandens beretning - generalforsamlingen tirsdag, den 09. april 

2024 

Kære alle  

I dag er en af de absolut vigtigste dage på skoleåret for jeres børn, vores personale og ledelse. I dag er 

afgørende! I dag ser vi både tilbage og frem. I dag får I indflydelse og indblik.  

Vi forældre, frivillige og ansatte har hver især truffet et aktivt valg om, at vi vil være en del af det 

forpligtende fællesskab på Nr. Lyndelse Friskole. Det er både når det er nemt - og når det er svært. At vælge 

en friskole er et aktivt valg om at engagere sig, bidrage og være rollemodeller i det forpligtende fællesskab.  

En formandsberetning skal være en kort gennemgang af det bestyrelsessår vi netop har afsluttet…. Hvorfor 

indleder jeg så med baggrund for valget af en friskole – det gør jeg fordi netop den snak har fyldt på 

bestyrelsesmøderne, og den snak er i mange sammenhæng langt mere interessant end fortællingen om de 

praktiske ting som er løst i det seneste år. 

Nr. Lyndelse Friskole hviler på et værdigrundlag med 8 grundværdier, som vi I bestyrelsen finder vigtige for 

vores elever, vores personale men i særdeleshed også for skolens forældre. De grundværdier gør at vi som 

forældre kan sende vores guld i skole med en for vished om, at de bliver mødt med stor ansvarlighed, 

anerkendelse og respekt, de oplever samspillet mellem mennesker, mangfoldigheden og værdien af 

fællesskabet. Det forpligter naturligvis også os forældre til også at tappe ind i fællesskabet med respekt og 

bidrage og understøtte fællesskabet så vi sammen kan sende vores børn ud i verden med det bedst 

tænkelige udgangspunkt.  

Med baggrund i det har bestyrelsen haft en løbende og on-going dialog om hvordan vi sikre at vores 

værdier bliver formidlet, bliver levet og passer til nutidens trend.  

Bestyrelsen er ikke i tvivl om, at værdierne lever, når vi ser glade elever, forældre og personale dukke op til 

skolens fødselsdag, arbejdslørdage, julebasar og senest til en vidunderlig oplevelse med den store musical. 

Fremmødet ved åben skole i november vidner om stadig stor interesse for vores skole.  

Vi skal dog alle sammen stadig gøre en indsats for det forpligtende fællesskab, vi skal reflektere over 

hvordan vi bidrager, hvornår vi bidrager og hvordan vi understøtter at omgivelserne ser det forpligtende 

fællesskab.  

 

Økonomi 

En anden meget væsentlig opgave, som i den grad også har fyldt på vores bestyrelsesmøder, er naturligvis 

den økonomiske side af det hele.  

Det er ingen hemmelighed at netop dette punkt har fyldt meget på bestyrelsesmøderne, da der har været 

fejl i nogle bogføringer og andre udfordringer med økonomisystemet – det er heldigvis blevet spottet og 

rettet, og på de seneste møder har vi med ro kunne se på skolens saldobalance, at det nu kører igen.  

I den forbindelse vil jeg gerne påpege at dette stykke arbejde er alene gjort af en dygtig, ansvarlig 

skoleleder og en lige så dygtig og ansvarlig skolesekretær og naturligvis vores kassere. Bestyrelsen valgte 

for første gang, at sende kassereren med på det årlig budgetseminar, for at vi endnu bedre kan understøtte 
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det daglige arbejde med skolens økonomi, det har vist sig at være en god beslutning, som vi håber, kan 

blive en fremtidig praksis. 

Nu til det mere formelle omkring økonomi…  

Regnskabet for 2023 udviser et positivt resultat på 544.097 kr. et bedre resultat end vi havde budgetteret 

med, da vi havde en forventning om et positivt resultat på 286.000 kr.. Grunden til at resultat blev bedre en 

det budgetterede ligger særligt i at vi startede året med en forventning om relativt høje forbrugspriser, de 

blev heldigvis ikke nær så høje som frygtet.   

Vi har haft en meget stabil elevtilgang og oplever stadig stor interesse for skolen. Det betyder, at den 

kommende 0 kl. starter op med 20 elever. Vi oplever fortsat en god søgning til de eksisterende klasser.  

Vi forventer i 2024 at opnå et positivt resultat på 223.000 kr.  Der vil i 2024 blive arbejdet med fortsat at 

sætte stort fokus på skolens værdier og visioner – både rent pædagogisk, fagligt samt det gode læringsmiljø 

med den vanlige høje kvalitet af undervisningen. 

 

Personalet: 

En meget stor og væsentlig del af arbejdet med Nr. Lyndelse Friskoles værdigrundlag er dygtige, 

engagerede og ansvarsfulde værdibærer…. Det har vi på Nr. Lyndelse Friskole. 

Vi har et personale som hverdag tapper ind i det forpligtende fællesskab, hvor de med stor omhu, respekt 

og engagement møder vores elever både når fællesskabet er nemt, men også når fællesskabet er svært.  

Der bliver givet krammere, goder råd, løst konflikter – alt sammen med respekt og læring, som lærer vores 

elever dannelse og ligeværdighed, som lærer eleverne at løse konflikter, at tilgive og at indgå i samspil med 

andre mennesker, en meget vigtig livslæring som skal bruges resten af livet.  

Tusind tak til alle jer, som hver dag er der for vores mange dejlige elever – tak for hver en af jer.  

Nr. Lyndelse Friskole har to meget vigtige personer, som løser mange vigtige praktiske opgaver såsom at 

tage garderober ned og hænge dem op igen, flytte rundt på forkerte bogførte poster og mange flere 

opgaver…… tak til både Morten og Liane for jeres ihærdighed, engagement og altid store 

imødekommenhed.    

Selvom vi har en flad organisering har vi alligevel en bordende….faktisk en meget kompetent en af slagsen 

den er hverken for firkantet, har for skrappe kanter eller er for rund…. For forenden af bordet sider en 

meget kompetent skoleleder, som har fingeren på pulsen, er meget omsorgsfuld og fagligt vanvittig dygtig. 

Der er ikke mange, som er klar over hvor mange små og stor opgave der lander på vores skoleleders bord, 

opgaver som løses med den største ordentlighed og engagement. Tine…… bestyrelsen kan ikke sige nok tak 

til dig for din indsats, der findes ikke ord der er store nok.    

Bestyrelsen:  

Kære siddende bestyrelse, tak for jer! Vi er slet ikke færdige, vi skal ikke hjem vi skal videre!!  
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Vi har haft nogle meget berigende værdisnakke, hvor der har, været plads til mangfoldigheden og selvom vi 

(nogen af os) er halvgamle - lærer vi stadig og efter hvert bestyrelsesmøde går man klogere og mere 

eftertænksomme hjem.  

Tak for mange gode timer sammen med jer.  

Særligt tak til René som i dag er på valg og ikke genopstiller, tak for din indsats de sidste mange år, tak for 

gode input, spændende refleksioner og fine referater.    

Udover Rene er Merete, Martin og Flemming på valg, de genopstiller alle……tak for at I er klar til at tage 

endnu en periode i bestyrelsen 

Fremtid 

Vi står nu overfor et bestyrelses år, hvor vi skal blive endnu skarpere på vores værdier, så vi sikre at de lever 

op til dagens Danmark.  

Vi har så småt kigget ind i et nyt ledelsesgrundlag med overskriften  ”God ledelse i det forpligtende 

fællesskab”. Hvor værdigrundlaget for Nr. Lyndelse Friskole bringes endnu mere i spil i en flad organisering.  

Derudover skal vi forsætte det gode arbejde med økonomien ligesom vi skal kigge dybere i bygningerne.   

 

”Al fællesskab og sammenhængskraft er baseret på, at vi fjerner blikket fra os selv og begynder at arbejde 

og leve for hinanden”  

 

Katrine Wandrup Bjørkholm  

Bestyrelsesformand, Nr. Lyndelse Friskole  

 

 

 


